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ZÁPIS z 2. kola jednání 

Národní inovační platformy VII. – Společenské výzvy 

 

Místo konání: Velké kolegium v budově Ministerstva dopravy 

Datum a čas konání: 14. 6. 2016, od 13h do 15h 

Přítomni: dle prezenční listiny  

Program:  

 

1. Zahájení a úvod 

Ing. Marek Jetmar, Ph.D. (poradce místopředsedy vlády pro VaVaI) přivítal přítomné. 

Seznámil přítomné s programem. 

Dále Ing. Marek Jetmar, Ph.D. (poradce místopředsedy vlády pro VaVaI) přivítal na jednání 

NIP – Společenské výzvy ředitelku odboru analýz a koordinace VaV Ing. Dagmar Korbelovou, 

CSc. 

Následně Ing. Marek Jetmar, Ph.D. (poradce místopředsedy vlády pro VaVaI) předal slovo 

ředitelce Ing. Dagmar Korbelové, CSc. (ÚV ČR), která taktéž přivítala přítomné a stručně 

obeznámila účastníky jednání s průběhem činností na dokumentu Národní RIS3 strategii. 

 

2. Informace o průběhu aktualizace Národní RIS3 strategie 

Ing. Marek Jetmar, Ph.D. (poradce místopředsedy vlády pro VaVaI) informoval přítomné o 

dokumentu Národní RIS3 strategie. Během února  - června probíhá a bude probíhat postupná 

aktualizace dokumentu Národní RIS3 strategie na základě EDP v jednotlivých NIP a spolu s tím 

i průběžná komunikace s EK. Dne 29. 1. 2016 byly vypořádány připomínky zaslané EK. Po 

vypořádání veškerých připomínek bude dokument předložen EK a následně vládě ČR ke 

schválení.  

 

3. Informace o dokumentu Implementační plán Národní RIS3 strategie 

Ing. Marek Jetmar, Ph.D. (poradce místopředsedy vlády pro VaVaI) informoval přítomné o 

dokumentu – IP (Implementační plán Národní RIS3 strategie), který byl předložen vládě ČR 

pro informaci a následně byl vládou ČR přijat. 

 

4. Informace o jednání Krajských RIS3 manažerů 

Ing. Marek Jetmar, Ph.D. (poradce místopředsedy vlády pro VaVaI) informoval přítomné o 

uskutečnění jednání Krajských RIS3 manažerů, kterého se pravidelně účastní ÚV ČR. Jednání 

se konalo na SIC v Dolních Břežanech ve dnech 13. - 14. dubna 2016. Hlavním tématem byly 
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informace ohledně průběhu SmAcc a představení vědecko–technické základny ve Středních 

Čechách. 

 

5. Informace o připravovaných výzvách za sektory 

Ing. Marek Jetmar, Ph.D. (poradce místopředsedy vlády pro VaVaI) informoval přítomné o 

spolupráci mezi sektory a jejich výstupech. Zmínil, že od ledna pracuje tzv. Meziresortní 

analytická skupina – Vertikalizace, na jejímž základě dochází v procesu vertikalizace 

zapracování EDP do pilotních výzev OP PIK a OP VVV a výzev ze státního rozpočtu (TAČR a 

TRIO). V roce 2017 by měl být již hotový a schválen přehled výzev OP, které budou 

předmětem vertikalizace.  

Ing. Marek Jetmar, Ph.D. (poradce místopředsedy vlády pro VaVaI) zdůraznil, že veškeré 

plánované výzvy a hodnotící kritéria budou předloženy členům NIP k debatě. 

 

6. EDP – karty 

Ing. Marek Jetmar, Ph.D. (poradce místopředsedy vlády pro VaVaI) požádal účastníky na 

jednání o spolupráci na podkladech pro verikalizaci – karty. Připomněl, že dokument Národní 

RIS3 strategie byl zaslán do meziresortního připomínkového řízení a je ještě možnost se 

k tomuto dokumentu, resp. ke kapitole 7 vyjádřit a to k materiálům z MV, MZd, popřípadě 

doplnit formulace z rezortů MO, MPSV, MS.  

 

PhDr. Pavel Baran, CSc. (AV ČR) konstatoval, že je nutné se zamyslet, jaké typy SV stimulují či 

nestimulují v rámci ČR byznys prostředí  z hlediska VaV, které by byly důležité pro zaměření 

alokací v OP. 

Ing. Marek Jetmar, Ph.D. (poradce místopředsedy vlády pro VaVaI) odpověděl, že  RIS3 

strategie preferuje podniky a podnikatelské prostředí. Objevují se tam průřezová témata, 

která souvisí s modernizací společnosti. SV jsou navázány na Horizont 2020. Dodal, že SV 

akcentuje MŠMT ve výzvách OP VVV, kde budou výzvy upraveny dle vertikalizace – 

průřezových témat. Vyhlášené výzvy budou předloženy členům všech NIP, kteří se k tomuto 

mohou vyjádřit. 

 

PhDr. Pavel Baran, CSc. (AV ČR) podal dotaz ohledně chybějícího resortu kultura.  

Ing. Marek Jetmar, Ph.D. (poradce místopředsedy vlády pro VaVaI) odpověděl, že MK je 

zaangažováno v NIP KKP. 

 

Mgr. Michal Šimeček, Ph.D. (Centrum dopravního výzkumu, v.v.i.) se tázal, zda-li je na jednání 

NIP SV přítomen zástupce z MŠMT. 

Ing. Marek Jetmar, Ph.D. (poradce místopředsedy vlády pro VaVaI) představil zástupce za 

MŠMT Ing. Veroniku Czesanou, které předal slovo. 

Ing. Veronika Czesaná (MŠMT) sdělila účastníkům, že OP VVV se soustředí na podněty i 

z inovačních platforem, které jsou navázány na nosné, silné oblasti ekonomiky v oblasti 
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aplikační sféry. Dále účastníky informovala, že společensko–vědní znalosti pro netechnické 

inovace jsou podpořeny projekty OP VVV. 

 

PhDr. Pavel Baran, CSc. (AV ČR) podal dotaz, zda-li tyto výzvy nebudou marginalizovány. 

Ing. Veronika Czesaná (MŠMT) na tento dotaz reagoval tím, že veškeré připravované výzvy 

jsou připravované v širokém partnerství – Plánovací komise programu, kde se každý resort 

může k výzvám vyjádřit. 

Ing. Marek Jetmar, Ph.D. (poradce místopředsedy vlády pro VaVaI) doplnil, že platformy hrají 

v procesu vytváření plánovaných výzev odbornou roli. 

 

Mgr. Michal Šimeček, Ph.D. (Centrum dopravního výzkumu, v.v.i.) podal dotaz ohledně 

tématu, které se týká dopravy a to především odvětví, vztahující se k urbanistickému 

plánování. 

Ing. Marek Jetmar, Ph.D. (poradce místopředsedy vlády pro VaVaI) odpověděl, že záleží, jestli 

je toto téma zaměřeno na aplikovaný výzkum a inovace. Dále poznamenal, že urbanismus je 

již zohledněn v NIP KKP v oblasti architektury. Ale pokud by chtěl k tomuto něco dodat do 

karet, je důležité se spojit s MPSV a ve vzájemné spolupráci tuto oblast naformulovat do 

karet. 

 

PhDr. Pavel Baran, CSc. (AV ČR) vznesl dotaz ohledně přípravy výzev, resp. jestli se dá nahlížet 

do přípravy výzev, aby se objevila témata SV v rámci OP VVV. 

Ing. Marek Jetmar, Ph.D. (poradce místopředsedy vlády pro VaVaI) odpověděl, že k výzvám 

budou probíhat pravidelné debaty, ve které by měla být zohledněna všechna témata 

vertikalizace. 

Ing. Veronika Czesaná (MŠMT) navázala na odpověď Ing. Marek Jetmar, Ph.D. (poradce 

místopředsedy vlády pro VaVaI) a představila ve zkratce harmonogram výzev a upozornila 

především na výzvy: a) Dlouhodobá mezisektorová spolupráce – kde jednou z podmínek je, 

aby přímým partnerem VO byl podnik; b) Podpora předaplikačního výzkumu, která by se 

týkala i zařazení podniků jako nepřímého partnera do projektů. Dále upozornila na vyšší míru 

vertikalizace v rámci OP VVV (zejména se tato spolupráce týká VaV organizacemi a aplikační 

sférou). Výzvy budou vyhlašovány na podzim 2016. Dále poznamenala, že návrh výzev bude 

zaslán taktéž účastníkům NIP, kteří se k těmto výzvám budou moci vyjádřit. 

 

7. Závěr  

Ing. Marek Jetmar, Ph.D. (poradce místopředsedy vlády pro VaVaI) poděkoval přítomným za 

aktivní účast a spolupráci.  

 

 


